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BRM.0002.1.2017 

 

Protokół Nr XXIX/17 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 31 stycznia 2017 r. 

 

Sesja odbyła się w sali Szydłowieckiego Centrum Kultury - Zamek ul. Gen. 

J. Sowińskiego 2. 

W sesji uczestniczyło 14 radnych: radna Dorota Pęksyk - nieobecna usprawiedliwiona.  

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, sekretarz Dorota Kubiś, skarbnik Iwona Czarnota, radca 

prawny Tomasz Kęsik oraz osoby zaproszone.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk otworzył sesję, powitał 

zebranych i przewodniczył obradom. 

 

Przewod. obrad stwierdził prawomocność obrad na podstawie listy obecności.  

 

Radny Młodzieżowej Rady Miejskiej Konrad Jóźwik poinformował, że Młodzieżowa Rada 

Miejska planuje zorganizowanie wyjazdu do kina dla dzieci i młodzieży wyznaczonych przez 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w dniu 23 lutego 2017 r. w okresie ferii zimowych. 

Wobec powyższego poprosił o wsparcie finansowe tego przedsięwzięcia. Jeżeli każdy radny 

wsparłby to przedsięwzięcie chociażby kwotą 30 złotych to zebrana kwota w zupełności 

pozwoliłaby na zrealizowanie całej inicjatywy.   

 

Przewod. obrad podziękował radnemu MRM i poinformował, że lista do wpłaty na ten cel 

będzie dostępna w Biurze Rady Miejskiej i do najbliższego piątku przekaże zebrane środki.  

 

Ad 2. 

Przewod. obrad przedstawił ustalony porządek sesji: 

 
1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr XXVI/16 z dnia 23 listopada 2016 r.  

4. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie art. 257 pkt 1 ustawy 

o finansach publicznych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Szydłowieckiego, 

b) zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w roku budżetowym 2017, 

c) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2017, 

d) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2017-2030, 

e) wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5, 

f) zmiany uchwały Nr 179/XXVII/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 16 grudnia 

2016 r. w sprawie przyjęcia Planu Inwestycyjnego dla Gminy Szydłowiec w ramach 

Planu Inwestycyjnego Regionalnych Inwestycji Terytorialnych,  

g) przygotowania projektu uchwały ustalającej ,,zasady i warunki sytuowania obiektów 

małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich 

gabaryty, standardy jakościowe oraz rodzaje materiałów budowlanych, z jakich mogą 

być wykonane”,  
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h) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2017 - 2021 w Gminie Szydłowiec. 

7. Przyjęcie sprawozdania Rady Miejskiej w Szydłowcu za 2016 r. oraz sprawozdań Komisji 

Stałych Rady Miejskiej za 2016 r. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10. Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o pismach i wnioskach skierowanych do 

Rady w okresie między sesjami oraz trybie ich załatwienia. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad. 

 
Wniosek 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota w imieniu Burmistrza Szydłowca złożyła wniosek 

o rozszerzenie porządku obrad o punkt 6 tj. przedstawienie uchwały nr Ra.77.2017 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 24 stycznia 

2017 r. w sprawie opinii o prawidłowości planowanej przez Miasto i Gminę Szydłowiec 

kwoty długu w latach objętych Wieloletnią Prognozą Finansową na lata 2017 -2030 oraz  

o punkt 7 tj. przedstawienie uchwały nr Ra.76.2017 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 24 stycznia 2017 r. w sprawie opinii 

o możliwości sfinansowania przez Miasto i Gminę Szydłowiec planowanego w Uchwale 

Budżetowej na rok 2017 deficytu. Kolejne punkty uległyby przesunięciu.  

 

Wniosek poddano pod głosowanie: 

za – 14 głosów/jednogłośnie/ 

 
Przewod. obrad przedstawił ustalony porządek sesji po zmianach: 

 
1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr XXVI/16 z dnia 23 listopada 2016 r.  

4. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie art. 257 pkt 1 ustawy 

o finansach publicznych. 

6. Przedstawienie uchwały nr Ra.77.2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 24 stycznia 2017 r. w sprawie opinii o prawidłowości 

planowanej przez Miasto i Gminę Szydłowiec kwoty długu w latach objętych Wieloletnią 

Prognozą Finansową na lata 2017 – 2030. 

7. Przedstawienie uchwały nr Ra.76.2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 24 stycznia 2017 r. w sprawie opinii o możliwości 

sfinansowania przez Miasto i Gminę Szydłowiec planowanego w Uchwale Budżetowej na 

rok 2017 deficytu. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Szydłowieckiego, 

b) zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w roku budżetowym 2017, 

c) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2017, 

d) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2017-2030, 

e) wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5, 

f) zmiany uchwały Nr 179/XXVII/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 16 grudnia 

2016 r. w sprawie przyjęcia Planu Inwestycyjnego dla Gminy Szydłowiec w ramach 

Planu Inwestycyjnego Regionalnych Inwestycji Terytorialnych,  
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g) przygotowania projektu uchwały ustalającej ,,zasady i warunki sytuowania obiektów 

małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich 

gabaryty, standardy jakościowe oraz rodzaje materiałów budowlanych, z jakich mogą 

być wykonane”,  

h) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2017 - 2021 w Gminie Szydłowiec. 

9. Przyjęcie sprawozdania Rady Miejskiej w Szydłowcu za 2016 r. oraz sprawozdań Komisji 

Stałych Rady Miejskiej za 2016 r. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o pismach i wnioskach skierowanych do 

Rady w okresie między sesjami oraz trybie ich załatwienia. 

13. Sprawy różne. 

14. Zamknięcie obrad. 

 

Ad 3. 

Przewod. obrad poinformował, że protokół Nr XXVI/16 z dnia 23 listopada 2016 r. był 

wyłożony do wglądu i ewentualnych uzupełnień w Biurze Rady Miejskiej w obowiązującym 

terminie. Do dnia sesji nie zgłoszono uwag i wniosków. Wobec powyższego zaproponował 

przyjęcie ich bez odczytania. 

 

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Ad 4. 

Informacja z prac Burmistrza Szydłowca pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w Szydłowcu za 

okres od 28 grudnia2016 roku do 30 stycznia 2017 roku przedstawił burmistrz Artur Ludew. 

I. Burmistrz wydał następujące Zarządzenia: 

1. Zarządzenie nr 188/16 z dnia 30 grudnia 2016 roku w sprawie wprowadzenia zmian 

w planie dochodów i wydatków oraz w planie finansowym zadań z zakresu 

administracji rządowej na rok 2016. 

2. Zarządzenie nr 189/16 z dnia 30 grudnia 2016 roku w sprawie przyjęcia Regulaminu 

Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych w Urzędzie Miejskim w Szydłowcu.  

3. Zarządzenie nr 1/17 z dnia 2 stycznia 2017 roku w sprawie realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 

Narkomanii na rok 2017 w samorządowych przedszkolach, szkołach podstawowych, 

gimnazjach i szkołach ponadgimnazjalnych na terenie Gminy Szydłowiec.  

4. Zarządzenie nr 2/17 z dnia 5 stycznia 2017 roku w sprawie ustalenia planu finansowego 

zadań zleconych z zakresu administracji rządowej na 2017 rok. 

5. Zarządzenie nr 3/17 z dnia 16 stycznia 2017 roku w sprawie wprowadzenia regulaminu 

postępowania określającego zasady udzielania zamówień publicznych, dla których nie 

stosuje się przepisów ustawy Prawo zamówień publicznych przez Gminę Szydłowiec 

w ramach realizacji zadań współfiansowanych z Programu operacyjnego Infrastruktura 

i Środowisko 2014 – 2020. 

6.  Zarządzenie nr 4/17 z dnia 16 stycznia 2017 roku w sprawie przekazania kierownikom 

gminnych jednostek organizacyjnych uprawnień do zaciągania zobowiązań z tytułu 

umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych jest niezbędna dla 

zapewnienia ciągłości działania jednostki. 

7. Zarządzenie nr 5/17 z dnia 16 stycznia 2017 roku w sprawie ustalenia planu 

finansowego innych zadań zleconych jednostce samorządu terytorialnego odrębnymi 
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ustawami oraz wielkości dochodów związanych z ich realizacją, które podlegają 

przekazaniu do budżetu państwa na rok 2017. 

8. Zarządzenie nr 6/17 z dnia 17 stycznia 2017 roku w sprawie wyznaczenia nauczyciela 

do zastępowania Dyrektora Publicznej Szkoły podstawowej im. gen. Stefana 

Roweckiego grota w Wysokiej. 

9. Zarządzenie nr 7/17 z dnia 17 stycznia 2017 roku w sprawie przekazania podległym 

jednostkom informacji do opracowania planów finansowych na 2017 rok.  

10.  Zarządzenie nr 8/17 z dnia 23 stycznia 2017 roku w sprawie nie wykonywania prawa 

pierwokupu. 

11. Zarządzenie nr 9/17 z dnia 25 stycznia 2017 roku w sprawie sposobu realizacji zadań w 

poszczególnych stopniach alarmowych i stopniach alarmowych dla zagrożeń 

cyberprzestrzeni w ramach przedsięwzięć i procedur systemu zarządzania 

kryzysowego. 

12. Zarządzenie nr 10/17 z dnia 26 stycznia 2017 roku w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji projektu uchwały Rady Miejskiej w Szydłowcu w sprawie określenia 

warunków oraz trybu finansowania rozwoju sportu na terenie gminy Szydłowiec. 

II. Przekazano do Rady Miejskiej w Szydłowcu następujące projekty uchwał 

w sprawie: 

1. Udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Szydłowieckiego,  

2. Zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w roku budżetowym 2017,  

3. Zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2017, 

4.  Zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2017-2030,  

5. Wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5,  

6. Zmiany uchwały Nr 179/XXVII/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 16 grudnia 

2016 r. w sprawie przyjęcia Planu Inwestycyjnego dla Gminy Szydłowiec w ramach 

Planu Inwestycyjnego Regionalnych Inwestycji Terytorialnych, 

7. Przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2017 - 2021 w Gminie Szydłowiec. 

8. Uczczenia Jubileuszu 590 – lecia Miasta Szydłowca. 

 

III. Ponadto: 

W okresie od 28 grudnia 2016 roku do 30 stycznia 2017 roku Burmistrz wydano trzy decyzje 

umorzeniowe dla osób fizycznych na łączną kwotę 6.351,00 zł oraz odsetki 211,00 zł w tym: 

 dwie decyzje w łącznym zobowiązaniu pieniężnym na kwotę 3.533,00 zł oraz odsetki 

11,00 zł, 

 jedną decyzję w podatku od nieruchomości na kwotę 2.818,00 zł oraz odsetki 206,00 

zł.  

 

Burmistrz A. Ludew przedstawił informację z realizacji uchwał podjętych na ostatnich 

sesjach. Poinformował, że na sesji w dniu 28 grudnia 2016 roku Rada Miejska w Szydłowcu 

podjęła następujące uchwały: 

1. Uchwała nr 182/XXVIII/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu w sprawie zmiany Uchwały 

Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2016 - uchwała zrealizowana. 

2. Uchwała nr 183/XXVIII/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu w sprawie ustalenia 

wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2016 – uchwała 

zrealizowana.  

3. Uchwała nr 184/XXVIII/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu w sprawie odwołania 

Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Szydłowcu - uchwała 

zrealizowana. 
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4. Uchwała nr 185/XXVIII/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Szydłowcu - uchwała 

zrealizowana. 

5. Uchwała nr 186/XXVIII/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu w sprawie ustalenia trybu 

udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół 

publicznych i niepublicznych przedszkoli oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 

ich pobrania i wykorzystywania – uchwała zrealizowana. 

6. Uchwała nr 187/XXVIII/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2017 – 2030 - uchwała w trakcie 

realizacji.  

7. Uchwała Budżetowa na rok 2017 nr 188/XXVIII/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu - 

uchwała w trakcie realizacji. 

Wszystkie uchwały w ustawowym terminie 7 dni zostały przekazane do właściwego dla nich 

organu nadzoru. Uchwały stanowiące prawa miejscowe zostały opublikowane w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Mazowieckiego.  

 

Dodał, że w temacie zmiany sieci szkół w Gminie Szydłowiec, który ma nastąpić od września 

2017 roku występuje wiele niedomówień oraz błędnych informacji. Takie informacje 

dezinformują społeczeństwo. Ze swoje strony zaznaczył, że żadne decyzje jeszcze w tym 

temacie nie zapadły. Wciąż odbywają się rozmowy z mieszkańcami. Sam projekt uchwały 

jeszcze nie został opracowany ani przedłożony do procedowania Radzie Miejskiej. Chciałby 

aby skonstruowany projektu uchwały był zadawalający dla wszystkich na miarę możliwości. 

Najważniejszym jest zabezpieczanie interesu dziecka, rodzica oraz nauczyciela. Prace wciąż 

w tym temacie się odbywają. Zdaje sobie sprawę, że wszystkim ten temat leży na sercu 

i wszyscy także Rada Miejska w pełni angażują się w tą sprawę.  

Nie istnieje jeszcze żaden dokument, może ktoś powiedzieć że występuje dezinformacja, 

ponieważ nie ma żadnej pewnej informacji ze strony Urzędu Miejskiego czy Rady Miejskiej. 

Stwierdził, że nie ma i nie może być żadnej informacji ponieważ po to odbywają się rozmowy 

i konsultujemy, aby wypracować projekt uchwały. W momencie kiedy ten projekt uchwały 

zostanie przedłożony Radzie Miejskiej to wtedy będzie można rozmawiać o konkretach. Na 

dzień  dzisiejszy odbywają się rozmowy z mieszkańcami jak i na komisjach RM. Takich 

konsultacji i rozmów odbywa się bardzo dużo. Występuje również dobra wola ze strony Rady 

Miejskiej, aby wypracować takie stanowisko, które będzie najbardziej odpowiednie. 

W momencie kiedy projekt uchwały zostanie przygotowany to wystąpi pewny dokument 

i wtedy będzie czas na konsultacje i rozmowy w tym temacie.  

Projekt uchwały ostatecznie powinien zostać przyjęty do 31 marca 2017 r. Na podstawie tego 

projektu uchwały będzie można dopiero wyciągać pewne wnioski czy przypuszczenia. 

Występuje wiele nieprawdziwych informacji, że Urząd chce zlikwidować gimnazjum 

i sprzedać budynek lub wydzielić konkretne bloki mieszkalne z obwodów szkolnych. Pojawia 

się wiele nieprawdziwych informacji, które w ogóle nie mają miejsca.  

Zaprosił na organizowane spotkania na ten temat. Odbyło się już spotkanie w PSP Nr 1 oraz 

PG Nr 2 oraz w szkołach wiejskich. Najbliższe spotkanie łączonych Komisji RM odbędzie się 

2 lutego 2017 r. w SCK – Zamek, na których będzie można zapoznać się z tym co jest 

planowane. Kolejne spotkanie odbędzie się 7 lutego 2017 r. w Zespole Szkół im. Jana Pawła 

II. Wszystkich zaprosił na organizowane spotkania w szczególności rodziców dzieci do których 

docierają nieprawdzie informacje.  
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Ad 5. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota poinformowała, że nie wprowadzono zmian w budżecie 

w trybie art. 257 pkt 1 ustawy o finansach publicznych. 

 

Ad 6. 

Wiceprzewodniczący RM Marek Plewa odczytał uchwałę nr Ra.77.2017 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 24 stycznia 2017 r. 

w sprawie opinii o prawidłowości planowanej przez Miasto i Gminę Szydłowiec kwoty długu 

w latach objętych Wieloletnią Prognozą Finansową na lata 2017 – 2030. /w zał. do prot./ 

 

Ad 7. 

Wiceprzewodniczący RM Marek Plewa odczytał uchwałę nr Ra.76.2017 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 24 stycznia 2017 r. 

w sprawie opinii o możliwości sfinansowania przez Miasto i Gminę Szydłowiec planowanego 

w Uchwale Budżetowej na rok 2017 deficytu. /w zał. do prot./ 
 

Ad 8a. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Szydłowieckiego wraz z uzasadnieniem. Zgodnie z Uchwałą 

Nr 168/XXV/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 28 października 2016 r. w sprawie 

przystąpienia do realizacji projektu pod nazwą „Powszechna nauka pływania dzieci i młodzieży 

w Powiecie Szydłowieckim” oraz zapisami w uchwale budżetowej na rok 2017, Gmina 

Szydłowiec przeznacza kwotę 20.000 zł, jako dotację celową na realizację powyższego 

projektu. W związku z powyższym koniecznym jest podjęcie przez Radę Miejską w Szydłowcu 

stosownej uchwały o udzieleniu pomocy finansowej dla Powiatu Szydłowieckiego. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie:  

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Ad 8b.  
Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowej pożyczki w roku budżetowym 2017 wraz z uzasadnieniem. Zgodnie 

z zapisami uchwały budżetowej na rok 2017, Gmina Szydłowiec zamierza zaciągnąć pożyczkę 

w WFOŚiGW w Warszawie w kwocie 240.203 zł z przeznaczeniem na realizację zadania 

inwestycyjnego pn. „Modernizacja/remont jazu i zapory ziemnej na zbiorniku wodnym 

w Szydłowcu”. Powyższe zadanie planuje się sfinansować z dotacji oraz z pożyczki 

z WFOŚiGW w W-wie, 50/50 %.Spłaty pożyczki planowane są w latach 2018 (1/2 roku) – 

2023. W związku z powyższym koniecznym jest podjęcie przez Radę Miejską w Szydłowcu 

stosownej uchwały o zaciągnięciu długoterminowej pożyczki w roku budżetowym 2017. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewod. obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie:  

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Ad 8c.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 

zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2017. W § ww. projektu uchwały 

zmianie ulegają pkt 4 i 5, dopisuje się słowo ,,Zwiększenie”, nadaje im się następujące 

brzmienie: ,,4. Zwiększenie deficytu o kwotę 183.464 zł. 5. Zwiększenie przychodów o kwotę 

183.464 zł”. Pozostała treść projektu uchwały nie ulega zmianie.  

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na 

rok 2017 z autopoprawką. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie z autopoprawką:  

za – 14 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 8d. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2017-2030 wraz z objaśnieniami.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie:  

za – 14 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 8e. 

P. o. dyr. ZEiFO Dorota Nowak przedstawiła projekt uchwały w sprawie wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5 wraz z uzasadnieniem. 

8 grudnia 2016 r. do ustawy  z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty wprowadzono zmianę 

dotyczącą pobierania opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego. Zgodnie z nowym 

zapisem „Rada gminy określa wysokość opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

dzieci w wieku do lat 5 w prowadzonych przez gminę przedszkolach publicznych”. Dzieci 6-

letnie chodzące do przedszkoli będą od 2017 r. objęte subwencją oświatową. W związku 

z nowelizacją ustawy o systemie oświaty przedmiotowa uchwała określa niezbędne zmiany 

w zakresie zasad pobierania od rodziców odpłatności za świadczenia dydaktyczno-

wychowawcze i opiekuńcze odnosząc je do rodziców dzieci do lat 5. Podjęcie uchwały uważa 

się za zasadne. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewod. obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie:  

za – 14 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 8f.  

Naczelnik Wydziału Funduszy Strukturalnych i Strategii Rozwoju Milena Gruszczyńska 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  Nr  179/XXVII/16 Rady Miejskiej 

w Szydłowcu z dnia 16 grudnia 2016 roku w sprawie przyjęcia Planu Inwestycyjnego  dla 

Gminy Szydłowiec w ramach Planu Inwestycyjnego Regionalnych Inwestycji Terytorialnych 

wraz z uzasadnieniem. W uchwale Nr 179/XXVII/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 

16 grudnia 2016 r. w sprawie przyjęcia Planu Inwestycyjnego dla Gminy Szydłowiec w ramach 

Planu Inwestycyjnego Regionalnych Inwestycji Terytorialnych, zmianie ulega załącznik 

w pozycji: Całkowita wartość działania: 580 000,00 zł. Zwiększenie kosztów zadania wynika 

z otrzymanej dokumentacji technicznej i kosztorysu inwestorskiego.   Zatwierdzenie zmian 

w uchwale Nr 179/XXVII/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu w sprawie przyjęcia Planu 

Inwestycyjnego dla Gminy Szydłowiec w ramach Planu Inwestycyjnego Regionalnych 

Inwestycji Terytorialnych przez Radę Miejską sprawi, że dokument stanowić będzie podstawę 

do realizacji celów rozwoju gospodarki przyjaznej środowisku. W związku z powyższym 

podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie:  

za – 14 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 8g.  

Przewodniczący Zespołu ds. wdrożenia w Gminie Szydłowiec narzędzi ochrony 

krajobrazu Kazimierz Piotrowski przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 

przygotowania projektu uchwały ustalającej ,,zasady i warunki sytuowania obiektów małej 

architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabaryty, 

standardy jakościowe oraz rodzaje materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane”. 

Autopoprawką o treści: wykreśla się cyfry 1. (z kropką) w akapicie pierwszym oraz wykreśla 

się wyrazy ,,tekst jednolity” w tym samym akapicie. 

 

Projekt uchwały w sprawie przygotowania projektu uchwały ustalającej ,,zasady i warunki 

sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz 

ogrodzeń, ich gabaryty, standardy jakościowe oraz rodzaje materiałów budowlanych, z jakich 

mogą być wykonane” wraz z uzasadnieniem. Celem uchwały jest: 

a) rozpoczęcie procedury w sprawie uchwalenia zasad i warunków sytuowania obiektów 

małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń ich 

gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich 

mogą być wykonane. 

b) ochrona cennych kulturowo i historycznie walorów widokowych miasta. 

c) podjęcie działań wynikających ze stanowiska Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 30 

sierpnia 2016 roku w sprawie  promocji  piaskowca szydłowieckiego. 
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Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Wiceprzewodniczący Józef Jarosiński zapytał o § 1 w którym występuje zapis o materiałach 

z jakich można wykonywać dane instalacje. Występuje tam również zapis ,,oraz ogrodzeń”. 

Poprosił o doprecyzowanie czy chodzi o ogrodzenia domków jednorodzinnych czy innych.  

 

Przewod. Zespołu K. Piotrowski poinformował, że aby Burmistrz mógł rozpocząć 

przygotowanie kolejnej uchwały konieczne jest podjęcie projektu uchwały w dniu dzisiejszym. 

W kolejnym projekcie uchwały będzie mowa m. in. że Rada Gminy może ustalić w formie 

uchwały zasady i warunki usytuowania obiektów małej architektury, tablic itd. 

Rada będzie mogła ustalić zakaz stosowania określonych ogrodzeń, tablic reklamowych, moża 

będzie podzielić Gminę na obszary. Gminie zależy najbardziej na tym aby w historycznej 

najstarszej części miasta, która objęta jest również opieką konserwatorską wyznaczyć 

wymagania co do umieszczania ogrodzeń, reklam, parkanów itp. Procedowanie kolejnego 

projektu uchwały odbywać się będzie na zasadach podobnych do przyjmowania planów 

zagospodarowania przestrzennego. Będzie taki projekt uchwały ogłoszony do publicznej 

wiadomości, zostanie wyłożony do zapoznania się mieszkańców.  Będzie wyznaczony tryb 

składania wniosków i uwag. Po wystąpieniu zastrzeżeń i obiekcji Rada Miejska będzie je 

rozpatrywała. Podjęcie projektu uchwały w dniu dzisiejszym jest tylko sygnałem na 

rozpoczęcia prac nad właściwą uchwałą.  

 

Wiceprzewodniczący J. Jarosiński stwierdził, że nie do końca otrzymał odpowiedź na 

postawione przez niego pytanie, ponieważ bardzo mocna się zastanawia na tym jaki interes 

prawny ma Gmina w tym, aby narzucić mieszkańcom jakie mają stawiać ogrodzenia, parkany 

wokół własnej posesji. Nie bardzo wie z czego to wszystko wynika. Rozumie, że wszelkie 

urządzenia i obiekty małej architektury należałoby uporządkować i ujednolicić. Ale narzucanie 

mieszkańcom wielkości parkanów i jakości materiałów z jakiej mają zostać wykonane. 

Wprowadzanie nowych obostrzeń, warunków i kryteriów które mieszkańcy mają spełnić jest 

niewłaściwe. Nie spotkał się nigdy z tym, aby Gmina regulowała jakość parkanów i płotów. 

Dziwi radnego, że tak łatwo komisje RM nad tym tematem przeszyły. Poinformowano radnych, 

że jest to uchwała intencyjna, ale jeżeli zaczyna się coś najpierw zaczyna się od intencji, gdyby 

uchwały intencyjnej nie było to Gmina nie przygotowywałaby takich obostrzeń. Jeżeli 

powyższy projekt uchwały zostanie podjęty to Rada Miejska wyrazi zezwolenie na takie 

obostrzenia. Już w dniu dzisiejszym głosując nad tym projektem uchwały Rada narzuca 

mieszkańcom jakie będą mieli ogrodzenia i parkany. 

 

Burmistrz A. Ludew stanowczo zdementował wypowiedz Wiceprzewodniczącego RM. 

Gmina nie będzie nic nikomu narzucała. Nie chodzi o ogrodzenia mieszkańców. W głównej 

mierze chodzi o uporządkowanie przestrzenie wokół Rynku Wielkiego oraz ul. Radomskiej tj. 

Starego Miasta. Gmina posiada stanowisko dotyczące wykorzystania piaskowca 

szydłowieckiego w elewacjach, wykorzystaniu w nowych inwestycjach, które Gmina planuje 

realizować. Podobne wnioski wyszyły z Zespołu ds. turystki mówiące o uporządkowaniu 

przestrzeni na Rynku Wielkim. Gmina nikomu nie narzuca i nikomu nie nakazuje zmieniać 

ogrodzeń czy elewacji. Chodzi o wprowadzenie standardów na przyszłość. Będzie można 

uchwalić, że w centrum miasta ,,starówce” na Rynku Wielkim wprowadzony zostanie zakaz 

usytuowania np. banerów reklamowych. Uchwała taka wprowadzała by zakaz wprowadzania 

jakiejkolwiek ,,pstrokacizny” i wszelkiej dowolności. Właśnie tego ma dotyczyć podjęta 
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w późniejszym czasie uchwała. Odbędą się w tym temacie jeszcze rozmowy. Absolutnie nie 

będzie dotykała kogokolwiek a będzie uporządkowywała przestrzeń publiczną. Zapisy dot. 

ogrodzeń nie musza być podejmowane w tej uchwale. Takie zapisy dopuszcza ustawodawca. 

Jeżeli chodzi o uprządkowanie tej przestrzeni i podjęcie takiej uchwały krajobrazowej niewiele 

Gmin takie uchwały podjęło, ponieważ jest to bardzo długotrwały proces. Część gmin nad tym 

pracuje i dwie gminy w Polsce dopiero takie uchwały uchwaliły. Wprowadzenie takiego 

projektu uchwały to okres około roku czasu. Nikomu nic Gmina nie będzie narzucała a jedynie 

chce uporządkować przestrzeń publiczną na zasadzie pełnych konsultacji, aby nikt nie został 

taką uchwałą dotknięty.  

 

Przewod. Kom. Budżetu Dorota Jakubczyk odniosła się do kwestii dotyczącej projektu 

uchwały, że tak gładko przeszedł on na komisjach. Jest to nieprawdą, ponieważ odbyły się nad 

nim dyskusje oraz zadawano do niego wiele pytań. Radni doszli do porozumienia, że problem 

ten bardziej dotknie reklam tj. ich gabarytu, kolorystyki itp. oraz przestrzeni Rynku Wielkiego. 

W uchwale można wydzielać tereny na której taka uchwała będzie obowiązywała. Uważa, że 

K. Piotrowski udzielił bardzo dogłębnych wyjaśnień i dla radnych były one zrozumiałe. 

Wszystko idzie w dobrym kierunku. Każdy radny ma prawo być na komisji i dopytywać, 

a uzyskanie odpowiedzi dla radnych były wystraczające.  

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie wraz z autopoprawką: 

za – 14 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 8h. 

Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego Laurencja Piasecka przedstawiła 

autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2017-2021 w Gminie 

Szydłowiec.  

Na stronie 3 w wierszu 34 skreśla się zwrot ,,organicznie snu i pożywienia” oraz na stronie 6, 

7 i 8  zamienia się literę dużą w wyrazie ,,Gminy” na małą.  

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2017-2021 w Gminie 

Szydłowiec wraz z uzasadnieniem. Zgodnie z art. 6 ust. 2 pkt. 1 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. 

o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie do zadań własnych gminy należy w szczególności 

tworzenie gminnego systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie, w tym opracowanie 

i realizacja gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar 

przemocy w rodzinie. Program, stanowiący załącznik do niniejszej uchwały, określa sposób 

realizacji zadań własnych gminy, o których mowa w ustawie o przeciwdziałaniu przemocy 

w rodzinie. W Programie na lata 2017-2021 przewidziano kontynuację zadań realizowanych  

w ramach poprzedniego Programu, jak również podjęcie nowych przedsięwzięć. Uwzględniono 

przede wszystkim zadania związane z prowadzeniem profilaktyki i edukacji społecznej 

mieszkańców Gminy Szydłowiec, w tym osób i rodzin zagrożonych przemocą w rodzinie, 

ochronę i pomoc osobom dotkniętym przemocą w rodzinie. Mając na uwadze powyższe 

przyjęcie programu jest zasadne. 

Przedstawiła następnie streszczenie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2017-2021 w Gminie 

Szydłowiec. 

 

Przewod. obrad. poinformował, że Rada Miejska otrzymała zaproszenie  od Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Poradni Psychologiczno 

– Pedagogicznej w Szydłowcu na konferencję pod hasłem ,,Mam świadomość - wiem jak 
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pomóc” która odbędzie się 7 lutego 2017 r. o godz. 10:00 w świetlicy Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących im. H. Sienkiewicza w Szydłowcu.  

Odczytała także zaproszenie od Dyrektora i pracowników Poradni Psychologiczno – 

Pedagogicznej w Szydłowcu na noworoczne spotkanie integracyjne dla dzieci, które odbędzie 

się 15 lutego o godz. 14:00 w świetlicy Zespołu Szkół Ogólnokształcących im. H. Sienkiewicza 

w Szydłowcu współorganizatorem spotkania jest również Zespół Interdyscyplinarny ds. 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie z autopoprawką:  

za – 14 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ogłoszono 10 minutową przerwę w obradach.  

 

Ad 9.  

Przewod. Marek Artur Koniarczyk poinformował, że sprawozdanie z prac Rady Miejskiej 

w Szydłowcu za 2016 r. oraz sprawozdań Komisji Stałych Rady Miejskiej za 2016 r. były 

przedmiotem prac na posiedzeniach Komisji Stałych. Poprosił o zgłoszenie ewentualnych uwag 

lub wniosków. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie sprawozdanie z prac Rady Miejskiej w Szydłowcu 

za 2016 r. 

 

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Radny K. Gula poprosił o poprawianie w sprawozdaniu Komisji Rewizyjnej zapisu o treści: 

,,Pracowała nad projektem budżetu na rok 2016” powinno być ,,na rok 2017 r.” 

Oraz poprawianie zapisu ,,Zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy Szydłowiec za rok 2016 

i przygotowała wniosek o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Szydłowca”  powinno być 

,,na 2015 rok”.   

 

Przewod. Kom. Rewizyjnej Adam Pietras poinformował, że uwagi zostaną naniesione 

i poprawione.  

 

Radna A. Ślizak poprosił o poprawnie literówki w sprawozdaniu Komisji Budżetu dot. zapisu 

,,Ponadto Komisja Budżetu opiniowała projekty uchwał: 1. W sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 206-2025”  na rok ,,2016”. 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie sprawozdania Komisji Stałych Rady Miejskiej za 

2016 r. ze zgłoszonymi uwagami.  

 

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Ad 10 i ad 11. Interpelacje.  
Radny Paweł Bloch poruszył problem oblodzonych dróg i ulic na Osiedlu Północ. Zapytał czy 

Urząd Miejski mógłby zaradzić w jakiś sposób temu problemowi np. wysypać sól, która szybko 

zniwelowałaby tą sprawę i powstałe koleiny.  
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Przewod. RM Marek Koniarczyk stwierdził, że 16 grudnia 2016 r. nastąpiła zmiana 

w ustawie o ochronie przyrody oraz ustawie o lasach. Jest to temat na czasie, jeżeli chodzi 

o sytuację w Polsce. Konkretnie temat dotyczy wycinki drzew. Poprosił Burmistrza 

o rozpoczęcie procedowania projektu uchwały w powyższej sprawie, która obowiązywałaby na 

terenie gminy Szydłowiec. Poprosił przedstawicieli Referatu Ochrony Środowiska Urzędu 

Miejskiego, aby zajęli się tym tematem, ponieważ docierają do niego niepokojące sygnały od 

mieszkańców Szydłowca, że takie wycinki mają miejsce. Należałoby się zainteresować tym 

tematem, ponieważ Rada ma taką możliwość poprzez podjęcie uchwały i wyszczególnienie 

dodatkowych zapisów, ale także dodatkowych stawek dotyczących wycinania drzew. 

Szczegóły są w ustawie i należałoby się nad tym tematem pochylić. 

 

Burmistrz Artur Ludew odpowiadając rademu P. Blochowi stwierdził, że rzeczywiście na 

ul. Browarskiej sytuacja na drodze wymaga interwencji. Poinformował, że wystąpiła na tej 

ulicy awaria wodociągowa i w wyniku tej awarii taki stan rzeczy pozostał. W dniu dzisiejszym 

polecił Prezesowi ,,Wodociągów i Kanalizacji”, aby usnął te złogi lodu, które się tam 

nawarstwiły.  

Odpowiadając w temacie nowej ustawy dot. wycinki drzew jest to ustawa, która liberalizuje 

prawo dotyczące wycinki drzew, daje większe uprawnienia właścicielom i należałoby się 

zastanowić czy zasadne jest ograniczenie prawa własności właściciela co do tego jak będzie 

postępował na swojej działce w stosunku do drzew, które na niej rosną. Burmistrz ma 

świadomość zmiany tej ustawy i już rozmawiał na ten temat z Referatem Ochrony Środowiska 

Urzędu Miejskiego i jeżeli wystąpiłaby taka potrzeba to z pewnością podjęte zostaną 

odpowiednie kroki. 

 

Wiceprzewodniczący RM Józef Jarosiński włączając się do dyskusji dot. nowej ustawy 

w sprawie wycinki drzew stwierdził, że nie należałoby być nadgorliwym w tym temacie. Miał 

osobiście kilka rozmów z mieszkańcami z kilku sołectw, którzy pytali go kiedy Rada Miejska 

podejmie uchwałę w tej sprawie, ponieważ oni chcieliby zdążyć z wycięciem drzew na swojej 

posesji. Do mieszkańców dochodzą informację, że Rada Miejska chciałaby obostrzyć prawo 

w tym temacie i wprowadzić nowe opłaty. Radnemu bardzo podoba się stanowisko Burmistrza, 

który stwierdził, że jest liberalizowana ustawa i w końcu właściciel decyduje co może zrobić 

na swojej działce. Ustawa wystarczająco obostrza pewne zasady, które mówią, że drzewa 

powyżej jakiejś średnicy są chronione. Jeżeli Rada dziś zacznie wprowadzać nowe obostrzenia 

w tym temacie to odbije się to rykoszetem.  

 

Radna Anna Majstrak oznajmiła, że wszyscy wiedzą że drogi są oblodzone, ale nikt nie mówi 

o chodnikach, które są w katastrofalnym stanie. Mieszkańcy nie mogą poruszać się po nich 

pieszo, ponieważ są bardzo oblodzone i każdy obawia się o swoje zdrowie. Poprosiła 

o interwencję w tym temacie. 

 

Burmistrz A. Ludew poinformował, że służby komunale cały czas pracują i piach wciąż jest 

posypywany. Chodniki były odśnieżane jak zalegał jeszcze śnieg. Gmina posiada mały ciągnik 

do odśnieżania. Również pracownicy odśnieżają ręcznie. Gmina obecnie jest na etapie zakupu 

kolejnego ciągnika i w przypadku opadów śniegu ten drugi ciągnik również zostanie użyty. Ma  

świadomość, że wciąż wymagana jest interwencja w tym temacie i przekaże informacje do 

Referatu Zarządu Dróg, aby większe siły skierować na ulice i chodniki. 

 

Radny Arkadiusz Sokołowski przypomniał, że istnieje system ,,Alertownik” oraz numer 

alarmowy, na który można zgłaszać wszystkie problemy w Gminie Szydłowiec m. in. 
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oblodzenie dróg i chodników. Przypomniał o tym ponieważ powstało to z jego inicjatywy. 

Należy korzystać z narzędzi, które już istnieją.  

 

Przewod. M. Koniarczyk powracając do tematu wycinki drzew, chciałby wyjaśnić że poddaje 

ten temat pod ewentualną rozwagę i ewentualne procedowanie takiej kwestii. Aby Rada 

w swoim gronie mogła ten temat przedyskutować, ponieważ występują dwie różne opcje. 

Mieszkańcy zwracają na ten temat uwagę, ale również tak jak twierdzi wiceprzewodniczący 

występują głosy przeciwne. Należałoby o tym porozmawiać i poznać szczegóły przepisów tej 

ustawy. Zaproponował posiedzenie Komisji Infrastruktury w tej sprawie, aby można było 

poznać zapisy nowej ustawy.  

 

Wiceprzewodniczący Marek Plewa przypomniał, że w ubiegłym roku we wrześniu 

wnioskował o pomoc w utworzeniu przejścia dla pieszych koło nowo powstałego ronda na ul. 

Kościuszki przy wjeździe od Radomia. Minęło pół roku i jak nie było tego przejścia, tak nie 

ma. Na sesji w październiku zapewniał radnych przedstawiciel z firmy ,,Dragados”, że już 

w styczniu zostanie puszczony ruch nitką główną i nie będzie takiego problemu. Styczeń się 

kończy a przejścia nadal nie ma, samochody nadal jeżdżą, a mieszkańcy nadal się męczą. 

Mieszkańcy mają żal do radnych a w szczególności do niego, że nie potrafił wyegzekwować 

namalowaniu paru pasów na przejście dla pieszych. Poprosił Burmistrza, aby powrócił do tego 

tematu i swoim autorytetem wspomógł radnych w tej sprawie. 

 

Burmistrz A. Ludew poinformował, że kilkakrotnie zwracał się do firmy ,,Dragados” w tej 

sprawie. Były wystosowane pisma w tej sprawie, został przekazany protokół Rady Miejskiej, 

na których takie zapewnienia padały i wiele innych wniosków. Przypomniał, że Urząd Miejski 

może tylko prosić o załatwienie jakiejś sprawy, ponieważ nie posiada wpływu sprawczego 

i wyegzekwowania od firmy ,,Dragados” niektórych kwestii. Przypuszcza, że obecna sytuacja 

spowodowana jest warunkami atmosferycznymi, obecnie jest pora zimowa i nikt w tej chwili 

nie przystąpi do namalowania pasów na przejściu dla pieszych. Myśli, że jeżeli pogoda będzie 

ku temu odpowiednia to zostanie to wykonane. Gmina jednak będzie się przypominać firmie 

,,Dragados”.  

 

Radny Maciej Kapturski stwierdził, że chciałby przypomnieć interpelacje w sprawie 

organizacji przejścia dla pieszych przy zjeździe na ul. Staszica. Przejście to miało zostać 

zorganizowane koło sklepu ,,Tech-Sat” w miejscu w kiedym kończy się trakt przejścia wzdłuż 

ogrodzenia przy Zespole Szkół im. Jana Pawła II. Poprosił w imieniu mieszkańców, 

w szczególności Osiedla Wschód, ponieważ w tym miejscu występuje bardzo duży ruch pieszy 

dorosłych i dzieci. Interweniuje już rok w tej sprawie.  

Obecnie aura jest niesprzyjająca, ale przypomina o odmalowaniu przejść dla pieszych na całej 

długości ul. Wschodniej oraz ul. Staszica, w szczególności w okolicach Zespołu Szkół im. Jana 

Pawła II, ponieważ przejścia te są kompletnie niewidoczne. Bardzo niebezpiecznym przejściem 

jest przejście istniejące w formie podwójnego przejścia dla pieszych na przeciwko sklepu 

,,Poziomka”. Ludzie przechodzą tam w różnych miejscach i jest problem z bezpieczeństwem. 

Przejście jest tam niewidoczne. Poprosił, aby po zejściu śniegów Burmistrz zajął się tą sprawą. 

 

Burmistrz A. Ludew stwierdził, że jeżeli tylko aura pozwoli to będą te przejścia odnawiane 

oraz będą odmalowywane pasy. Temat z ulicą Wschodnią jest Burmistrzowi znany i już mówił, 

że to przejście zostanie wykonane. Cały czas podtrzymuje to co mówił wcześniej. Nie 

przypomina sobie tematu związanego z przejściem koło sklepu ,,Poziomka”, ale jeżeli jest tam 

przejście, to spawa ta zostanie zgłoszona do odpowiedniego referatu. Nie wie, czy nie będzie 
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tam wymagana zmiana organizacji ruchu. Jeżeli problem jest ważny z punktu bezpieczeństwa, 

to występuje również potrzeba jego wykonania. Taka interwencja z pewnością nastąpi.  

 

Ad 12. 

Przewod. obrad poinformował, że w okresie między sesjami do Rady wpłynęły pisma: 

 pismo z dnia 5 stycznia 2017 r. do Dyrektor MOPS od Przewodniczącego RM 

w sprawie wysokości zapomóg które otrzymała Ewa █████ wraz z odpowiedzią 

Dyrektor MOPS z dnia 11 stycznia 2017 r., 

 pismo od p. o. Dyrektor ZEiFO D. Nowak w sprawie przekazania materiałów 

opracowanych przez ZEiFO na spotkaniu Zespołu ds. opracowania koncepcji sieci szkół 

w Gminie Szydłowiec do nowego ustroju szkolnego, 

 pismo z dnia 16 stycznia 2017 r. od mieszkańców ul. Kolejowej w sprawie obwodu 

szkolnego ul. Kolejowej, 

 pismo z dnia 17 stycznia 2017 r. od mieszkańców budynku przy ul. Piaskowej 20/6 

w sprawie pomocy przy remoncie budynku,  

 petycja z dnia 24 stycznia 2017 r. od Rady Pedagogicznej Publicznego Gimnazjum nr 

2 im. Mikołaja Kopernika w Szydłowiec w sprawie nowej reformy oświaty,  

 pismo z dnia 24 stycznia 2017 r. od Młodzieżowej Rady Miejskiej w sprawie pomocy 

finansowej na zorganizowanie wyjazdu do kina dzieci i młodzieży, 

 pismo z dnia 21 stycznia 2017 r. od Stowarzyszenia WiR – Kopernik w sprawie budowy 

drogi ekspresowej S7, 

 zaproszenie na Noworoczne Spotkanie Samorządów, które odbędzie się 4 lutego 2017 

r. w Centrum Kongresowym Województwa Podkarpackiego, 

 uchwała nr Ra.76.2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Warszawie z dnia 24 stycznia 2017 r. w sprawie opinii o możliwości sfinansowania 

przez Miasto i Gminę Szydłowiec planowanego w Uchwale Budżetowej na rok 2017 

deficytu, 

 informacja o realizacji zadania ,,Bezpieczne ferie 2017” w placówkach oświatowych, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Szydłowiec, 

 pismo z dnia 30 stycznia 2017 r. od Burmistrza Szydłowca do Przewodniczącego RM 

w sprawie wniosku Komisji Budżetu, Komisji Infrastruktury, Komisji Rewizyjnej 

w sprawie rozdysponowania wolnych środków z lat ubiegłych. 

 

Przewod. obrad odczytał życzenia od Premier RP Beaty Szydło oraz Prezydenta Miasta 

Radomia Radosława Witkowskiego.  

 

Ad 13. Sprawy różne.  
Radny Krzysztof Gula serdecznie podziękował członkom Komisji Budżetu, Rewizyjnej, 

Infrastruktury oraz Burmistrzowi Szydłowca za pozytywne ustosunkowanie się do prośby 

grupy mieszkańców budynku socjalnego przy ul. Piaskowej 20/6 w sprawie remontu budynku.  

 

Przewod. M. Koniarczyk podziękował za pieniądze, które przekazali radni: Paweł Bloch, 

Marek Koniarczyk, Paweł Surdy i Agnieszka Ślizak na Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy 

oraz wszystkim innym radnym, którzy włączyli się w tą akcję.  

Podziękował radnym: Dorocie Jakubczyk, Markowi Koniarczykowi, Annie Majstrak, 

Tadeuszowi Rut, Pawłowu Surdemu za wsparcie finansowe sztandaru dla KPP Straży Pożarnej 

w Szydłowcu.  
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Radny M. Kapturski stwierdził, że na posiedzeniu Komisji Edukacji dotarła do radnych 

bardzo dobra wiadomość od Burmistrza Szydłowca, że 27 maja planowane są w Szydłowcu 

Mazowieckie Obchody Dnia Strażaka. Jest to bardzo dobra wiadomość dla radnych i całego 

społeczeństwa. Będzie to dobra promocja oraz możliwość pokazania się z dobrej strony. 

Poprosił Burmistrza Szydłowca w imieniu Miejskiej Orkiestry Dętej w Szydłowcu oraz 

mieszkańców o rozważenie zakupu nowego umundurowania dla Miejskiej Orkiestry Dętej 

w Szydłowca. Bardzo mocno związane jest to z Obchodami Dnia Strażaka, ponieważ 

reprezentacja Miejskiej Orkiestry Dętej mogłaby się pięknie prezentować w nowym 

umundurowaniu. Obecne umundurowanie jest już stare i orkiestranci robią co mogą, aby dobrze  

wyglądało.  

 

Burmistrz A. Ludew odpowiadając rademu poinformował, że wszyscy zdają sobie sprawę 

z tego, że występuje potrzeba zakupu takiego umundurowania i na dzień dzisiejszy wszystko 

jest na dobrej drodze, aby takie mundury zakupić bez udziału środków gminnych. Jedno ze 

stowarzyszeń, w których Burmistrz działa wystosuje odpowiedni wniosek i pozyska na ten cel 

środki i w ten sposób zostanie sfinansowany ten zakup. W przypadku gdyby to się nie udało 

zostanie wypracowany sposób, aby przeznaczyć na ten cel środki z budżetu Gminy lub 

z Szydłowieckiego Centrum Kultury – Zamek. 

 

Sołtys Woli Korzeniowej Barbara Rogozińska podziękowała Burmistrzowi za pomoc 

w utwardzeniu drogi od nowego wiaduktu do Woli Korzeniowej. Droga ta była w bardzo złym 

stanie. Mieszkańcy są bardzo wdzięczni i zadowoleni z nowej drogi. Przypomniała, że jest to 

najbliższa droga do przystanku autobusowego.  

Zwróciła się z prośbą o wystąpienie z Urzędu Miejskiego do firmy ,,Dragados” o ustawienie 

tablic informacyjnych zaraz od zjazdu z ul. Kościuszki dotyczących braku przejazdu do trasy 

S7. Nawigacja samochodowa wciąż kieruje kierowców przez Wolę Korzeniową, gdzie nie ma 

przejazdu. Na Woli Korzeniowej jest duży problem z samochodami ciężarowymi i tirami, 

ponieważ zawracając, uszkadzają ogrodzenia posesji mieszkańców. W ostatnim czasie został 

nawet uszkodzony nawet nowy chodnik budowany z środków budżetu obywatelskiego.  

 

Burmistrz A. Ludew odpowiadając przypomniał, że zostało już wystosowane pismo w tej 

sprawie do firmy ,,Dragados”. Pism do firmy ,,Dragados” jest bardzo dużo w różnych 

sprawach. Jeżeli występuje taka potrzeba to te pisma zostaną ponowione. 

 

Wiceprzewodniczący RM J. Jarosiński przypomniał, że składał interpelacje na sesji Rady 

Miejskiej, aby firma ,,Dragados” zajęła się sprawą organizacji ruchu drogowego i dobrze 

oznakowała przejazd pod wiaduktem w kierunku Mirowa, Szydłówka i Jastrzębia. Obecne 

oznakowanie jest namiastką oznakowania. Firma bardzo oszczędza na oznakowaniu. 

Wykonano tablice z małymi literami. Ludzie nie wiedzą jak jechać i błądzą, a szczególnie 

wieczorami. Jeżeli jeszcze ktoś jedzie autem osobowym ma możliwość zawrócenia, jednak 

w przypadku samochodu ciężarowego czy tira nie ma takiej możliwości.  

Kolejną sprawą na jaką radny zwrócił uwagę to sygnalizacja świetlna przed wiaduktem. Został 

wydzielony pas do lewoskrętu, ale wszyscy, którzy jeżdżą tą drogą wiedzą, że światła te nie są 

dostosowane. Tam nie ma skrętu w lewo. Występuje światło do jazdy na wprost i przy takim 

ruchu jak występuje obecnie nie ma możliwości skrętu w lewo. Jeżeli w tym miejscu 

zatrzymałby się patrol Policji, to wszystkich kierowców skręcających w lewo musiałaby ukarać 

mandantami. Poprosił, aby ktoś z Urzędu Miejskiego wystąpił do firmy ,,Dragados” w sprawie 

poprawy tego oznakowania drogowego, aby stało się ono czytelne i przyjazne dla 

mieszkańców.  
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Dodatkowy problemem jaki zauważył radny występuje po przejeździe pod wiaduktem 

w kierunku Mirowa. Nikt jednak nie jedzie koło Ciepłowni Miejskiej, ponieważ droga jest tam 

zbyt wąska i bardzo kręta, wszyscy jeżdżą koło Zakładu ,,Profel” i zakręcają na ul. Piękną, na 

której odbywa się cały ruch na Jastrząb, Szydłówek i Orłów. Objazd ten znają jedynie osoby, 

które wiedzą jak tam przejechać, inni kierowcy nie wiedzą jak tam przejechać, ponieważ nie 

ma żadnego oznakowania. Poprosił, aby na drodze powiatowej tj. ul. Kolejowej porozumieć się 

z Powiatem i oznaczyć taki przejazd na Szydłówek i do Jastrzębia. Ewentualnie powinno się 

dołożyć środków finansowych do znaków drogowych. Rozwiązanie takie byłoby dużym 

ułatwieniem w komunikacji i ruchu drogowym dla mieszkańców. 

 

Burmistrz A. Ludew poprosił, aby zaprotokołowano wszystkie wnioski do firmy ,,Dragados”, 

ewentualnie do Powiatowego Zarządu Dróg i na podstawie tego protokołu zostanie 

sporządzone pismo do firmy ,,Dragados” i innych instytucji. Wszystkie wnioski ujęte na sesji 

będę ujęte w tym piśmie. 

 

Ad 14. 

Na tym porządek XXIX sesji został wyczerpany. 

 

Przewod. obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam XXIX sesję Rady 

Miejskiej w Szydłowcu” zamknął XXIX sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1300 do godz. 1525 

 

Rada podjęła uchwały:  Nr XXIX/189/17,  XXIX/190/17, XXIX/191/17, XXIX/192/17, 

XXIX/193/17, XXIX/194/17, XXIX/195/17, XXIX/196/17, XXIX/197/17. 

 

Głosy w głosowaniu jawnym przeliczał Łukasz Stasiak. 

 
Protokołował: 

Łukasz Stasiak 
Przewodniczący obrad: 

 

Marek Artur Koniarczyk 

 

 

 
 

 

Na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy o dostępie do informacji publicznej z dnia 6 września 2001 r. (Dz. U. 

z 2016 r., poz. 1764) oraz w związku z art. 1 ust. 1 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. o ochronie danych 

osobowych (Dz. U. z 2016 r., poz. 922). W publikowanym protokole wyłączono jawność informacji 

publicznej w zakresie danych osobowych, działając w interesie osób fizycznych.  

Wyłączenia dokonał Łukasz Stasiak – Inspektor Biura Rady Miejskiej w Szydłowcu.  

 

 


